
 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr VII/03 

 

z sesji Rady Miejskiej w Działdowie  

odbytej w dniach 24 i 28 kwietnia 2003 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 

pod przewodnictwem  pana Michała STRUZIKA – Wiceprzewodniczącego Rady i  pani 

Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

 

        Obrady trwały w dniu 24 kwietnia w godz.  1000 – 1020, a w dniu 28 kwietnia w godz. 

1200 – 1410.          

      
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób ; w dniu 24 kwietnia w sesji uczestniczyło -  19 

radnych ( nieobecni, usprawiedliwieni, to p. Teresa Bartkowska i p. Antoni Koźmiński), a w 

dniu 28 kwietnia – 21 radnych (lista obecności w załączeniu). 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta                         

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu 

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Pan Ładysław CICHOSZ                                 - Inspektor d/s ZKiS 

Pani Jolanta    DZIAŁAK                                - Pełnomocnik Burmistrza d/s Rozwiązywania 
                                                                               Problemów Alkoholowych 

Pan Mirosław KUŹNIEWSKI                      - jeden z wnioskodawców utworzenia Osiedla Nr 13 

Przewodniczący zarządów osiedli  –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta 
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

 

        Pan Michał STRUZIK –    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej (wyznaczony przez 

Przewodniczącą do prowadzenia sesji – upoważnienie stanowi załącznik do protokołu)    

otworzył sesję, powitał jej uczestników oraz stwierdził prawomocność obrad. 

 
 

Pkt 2 

 
        Zmiany w porządku dziennym sesji : 
 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – wniósł o zdjęcie z porządku obrad punktu 13, 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego zabudowanej nieruchomości, tj. starej, gotyckiej części zamku położonej 

przy ul. Wolności 7 w Działdowie. Motywując wniosek tym, że część radnych potrzebuje 

więcej czasu na dokładne zapoznanie się i rozeznanie w tej sprawie. Chcą również obejrzeć tę 

część zamku, a także przedyskutować temat ze swoimi komitetami wyborczymi oraz z 

wyborcami. 

 
        Rada 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” przychylając się do wniosku radnego 

Dwórznika -   zdjęła z porządku dziennego ten punkt. 

 

        Porządek  dzienny sesji  po wprowadzeniu powyższej zmiany  przedstawiał się 

następująco : 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 
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6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

8. Zapytania. 

 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 13 

„KOLGARTOWO” w Działdowie i nadania jej statutu.    

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2002 i udzielenia absolutoriom Burmistrzowi Miasta Działdowo.   

  
11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2002.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu 

nieruchomościami przeznaczonymi pod działalność opiekuńczą.   

 
13. Podjęcie  uchwały w sprawie  sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego dwóch 

lokali mieszkalnych położonych w budynku przy Pl. Mickiewicza Nr 33 w 

Działdowie. 

 
14. Podjęcie  uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy-Miasto Działdowo. 

 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia dotyczącego realizacji zadania z zakresu promocji gminy.  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Areszcie Śledczym w 

Działdowie dla przeprowadzenia glosowania w referendum ogólnokrajowym 

zarządzonym na dzień 8 czerwca 2003r.  

 
17. Wolne wnioski i informacje. 

 
 

Ad pkt 3 

 

        19 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 
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po czym 

 
Pan Michał STRUZIK – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – chcąc umożliwić radnym 

uczestnictwo w pogrzebie męża pani Bartkowskiej -  zaproponował  przerwę w obradach do 

dnia 28 kwietnia do godz. 1000 . 

 

        Nikt z radnych nie był przeciwko przerwaniu sesji i dokończeniu jej 28 kwietnia – 

natomiast proponowano inne godziny, tj. 1300  i 1200 . 

 
        Ostatecznie Rada 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie opowiedziała się za 

kontynuowaniem sesji w dniu 28 kwietnia br. o godz. 1200.  

 
a 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta w związku z przerwą w obradach – 

przesunął również na dzień 28 kwietnia spotkanie z przewodniczącymi zarządów osiedli. 

 

 

        Po czym Wiceprzewodniczący Rady – pan Michał STRUZIK ogłosił przerwę w sesji 

do dnia 28 kwietnia do godz. 1200 . 

         

     

 

28 kwietnia  - dalsza część sesji : 

 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła sesję, powitała 

jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad.  

Po czym podziękowała wszystkim, którzy wzięli udział w ostatniej drodze jej męża oraz za 

udzielone jej wsparcie i okazane serce.  
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Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej  przekazała, że w 

okresie międzysesyjnym : 

 
- otrzymała pismo od Burmistrza Miasta informujące o powołaniu pani Teresy 

Nowakowskiej na stanowisko  Zastępcy  Burmistrza Miasta – po czym odczytała jego 

treść (kserokopia w załączeniu), 

 
- udzieliła odpowiedzi na skargi skierowane przez mieszkańców miasta na działalność 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, rozpatrywane przez Radę na 

poprzedniej sesji. A także po rozpatrzeniu  przez Komisję Rewizyjną skargi pana 

Wyżlica „na wszystkich”- udzieliła odpowiedzi na nią, natomiast wcześniej, podczas  

jednego, całego dyżuru  wysłuchała  żalów i pretensji  jakie pan Wyżlic żywi po 

adresem  władz miasta,  

 
- podjęła dalsze działania w sprawie rozszerzenia kontraktu przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia na świadczenie usług opiekuńczych w domu chorego, 

 
- wspólnie z burmistrzami oraz radnymi p. Struzikiem i Spychalskim była w Centrum 

Studiów Białostockich w Ełku. Celem tego wyjazdu było zapoznanie się z 

rozwiązaniami organizacyjnymi, które możnaby ewentualnie zastosować w naszym 

Centrum Kształcenia Ustawicznego. Dokładne sprawozdanie w tej sprawie zostanie 

przygotowane na następną sesję, która najprawdopodobniej odbędzie się w Centrum 

Kształcenia Ustawicznego. 

 

 

Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności  

w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady (stanowi ono załącznik do 

protokołu). 
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Ad pkt 6 

 

        Pan Ryszard DUCHNA  - Burmistrz Miasta poinformował, że na ostatnim posiedzeniu 

Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA” oraz na Walnym Zgromadzeniu 

Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich przyjęto sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

poprzedni oraz udzielono absolutorium Zarządom tych Związków z tytułu wykonania 

budżetu. Nadto przekazał, że w Zgromadzeniu Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich 

uczestniczył były wicemarszałek województwa, który przedstawiając  możliwości korzystania 

z  funduszy  Unii Europejskiej  określił, że akceptowane będą jedynie programy 

prorozwojowe.    

  

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym : 

 

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, że między sesjami Komisja spotkała się dwukrotnie : 

- tematy marcowego  posiedzenia, to : 

1) organizacja pracy przedszkoli miejskich w roku szkolnym 2002/2003, 

2) informacja na temat zapobiegania demoralizacji dzieci i młodzieży szkolnej, 

3) zajęcia pozalekcyjne w szkołach w roku szkolnym 2002/2003, 

 
- na posiedzeniu kwietniowym  Komisja : 

1) po przeanalizowaniu – pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za rok 

2002 w działach; oświata i wychowanie,  kultura i sztuka oraz kultura fizyczna i 

sport, 

2) wysłuchała sprawozdań z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej i Miejskiego 

Domu Kultury oraz zapoznała się z planami pracy tych jednostek na rok bieżący. 
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Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Polityki Przestrzennej, Rozwoju 

Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska poinformował, że  Komisja 

odbyła posiedzenia w dniach 3 i 17 kwietnia , na których : 

 
- dokonała oceny stanu ulic i chodników na terenie miasta w okresie zimowym, 

- wysłuchała sprawozdania w sprawie zaawansowania prac związanych z budowa hali 

sportowej przy Gimnazjum Nr 2 oraz informacji na temat sposobu i efektów 

pozyskiwania środków pozabudżetowych, związanych z tą inwestycją, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

- pozytywie zaopiniowała propozycje Burmistrza Miasta dotyczące planowanych 

inwestycji drogowych w roku 2003 – proponując jednocześnie aby ewentualne 

oszczędności powstałe w dziale „drogi publiczne gminne” przeznaczone zostały na 

budowę nawierzchni w ulicy Lipowej, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy-Miasto 

Działdowo, 

- po zapoznaniu się z informacją dotyczącą przestrzegania przepisów dotyczących 

ochrony środowiska przez podmioty gospodarcze – zwróciła się o sprawdzenie, czy 

podmioty gospodarcze zagospodarowują odpady komunalne zgodnie z zawartymi 

umowami oraz przepisami obowiązującymi w tym zakresie  i czy Przedsiębiorstwo 

„TECHMOR” w Działdowie zrealizowało zalecenia pokontrolne, dotyczące 

wykonania zbiorników wód technologicznych.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia  przekazała, że na posiedzeniu w dniu 10 kwietnia br. Komisja : 

- po rozpatrzeniu, mimo uwag -  pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z Realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 

2002, 

- zapoznała się z działalnością profilaktyczną prowadzoną na terenie miasta przez 

Centrum Pomocy Rodzinie – oceniając ją pozytywnie, 

-  wysłuchała informacji o aktualnej sytuacji Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
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- po rozpatrzeniu pisma Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz po 

wysłuchaniu opinii pani Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich – Komisja 

wyraziła negatywną opinię w sprawie  przyjęcia przez Gminę-Miasto Działdowo w 

roku 2003 rodziny repatriantów  z byłego Związku Radzieckiego, przy czym wniosła 

o uwzględnienie środków na ten cel w przyszłorocznym budżecie miasta. 

 
 

 
Ad pkt 8 

 

        Z a p y t a n i a : 

 

Pan Piotr KŁOSOWSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 zapytał Burmistrza – czy 

będzie uczestniczył w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym mieszkańców osiedla Nr 2 ? 

a 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba i 

będzie miał czas, to tak. Jeśli natomiast nie będzie dysponował czasem, to w zebraniu weźmie 

udział któryś z zastępców.  

 

 

Ad pkt 9 

 

        Przychylając się do wniosku  mieszkańców ulic; Olsztyńskiej, Północnej i Przemysłowej 

o utworzenie jednostki pomocniczej Gminy-Miasto Działdowo – Osiedla Nr 13 pod nazwą 

„KOLGARTOWO”,  przygotowanego w oparciu o postanowienia Uchwały Nr V/34/03 Rady 

Miejskiej z dnia 6 lutego 2003r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 

mieszkańcami dotyczących utworzenia, połączenia, podziału lub zniesienia jednostki 

pomocniczej (osiedla) (powyższy wniosek  stanowi załącznik do protokołu). 

 
        Rada podjętą 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VII/63/03  

 
utworzyła jednostkę pomocniczą – Osiedle Nr 13 „KOLGARTOWO” i nadała jej statut. 
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Ad pkt 10 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2002 i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo : 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta omówiła sprawozdanie 

z wykonania budżetu za rok 2002 (stanowi ono załącznik do protokołu), po czym 

przedstawiła Uchwałę Nr 300/2003 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 10 kwietnia 2003r., którą wydano pozytywną opinię w  o przedłożonych 

przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniach za 2002 rok z wykonania budżetu 

Miasta oraz z wykonania planu finansowego zadań, z zakresu administracji rządowej 

przekazanych ustawowo (uchwała ta stanowi załącznik do protokołu). 

 
        Nikt z radnych nie miał pytań ni uwag do przedłożonego Radzie sprawozdania. 

 

a dalej  

 

Pan Krzysztof TABCZKA –  Przewodniczący   Komisji  Rewizyjnej  odczytał    Uchwałę 

Nr 4/1/03 Komisji  z dnia 7 kwietnia 2003 roku w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Miasta 

Działdowo za rok 2002 i w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Działdowo, którą Komisja Rewizyjna jednogłośnie wydała pozytywną opinię o wykonaniu 

budżetu miasta za rok 2002 oraz wystąpiła z wnioskiem do Rady Miejskiej o udzielenie 

Burmistrzowi Miasta Działdowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu na rok 2002 

(uchwała Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 

 
Przewodnicząca  Rady  –  pani Teresa BARTKOWSKA   przedstawiła  Uchwałę  Nr 

313/2003   Składu   Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia 

10 kwietnia 2003 roku zawierającą pozytywną opinię o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Działdowie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Burmistrza Miasta Działdowo (powyższa uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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        Po czym Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie Burmistrzowi Miasta Działdowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2002 – a Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie opowiedziała się za udzieleniem 

Burmistrzowi absolutorium, a następnie również 20 głosami „za” podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr VII/64/03 

 

w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2002 i udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

 

 
 

Ad pkt 11 
 

        Pani Jolanta DZIAŁAK -  Pełnomocnik Burmistrza  do Spraw Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych omówiła „Sprawozdanie z Realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2002” (stanowi ono 

załącznik do protokołu). 

 
w dyskusji : 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK – analizując wydatkowanie środków na realizację 

programu zwrócił uwagę na to, że w jednej pozycji przy  zajęciach  socjoterapeutycznych  

„CARITAS”  zapisano kwotę 24.200 zł, a w kolejnej 6.000 zł – czy więc różnicę w kwocie 

1.800 zł wydatkowano na półkolonie – pytał . 

 
Pani DZIAŁAK – wyjaśniła, że 6.000 zł wydano na zajęcia socjoterapeutyczne prowadzone 

w ciągu całego  roku. Natomiast pozostałe środki wydatkowano na kolonie i półkolonie 

organizowane przez „CARITAS”, a zostało to ujęte  jako socjoterapia, ponieważ w czasie 

wypoczynku letniego prowadzone są również zajęcia socjoterapeutyczne.  

 
 
a 
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Pan DWÓRZNIK – zaproponował aby przyszłym roku sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  wyglądało tak jak 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta, czyli aby były w nim; plan, wykonanie, kwoty, 

procenty. Winno to być sporządzone w ten sposób, bo inaczej jest to „masło maślane”- 

mówił. A dalej podawał, że przy wypoczynku dzieci i młodzieży zapisano kwotę 42.902 zł , a 

z wyliczenia wychodzi 42.300 zł. W § 430 też kwoty nie zgadzają się o 600 zł. 

Po czym uznał, że „ochrona zdrowia” jest najsłabiej wykonanym działem w budżecie miasta , 

nie wykonano bowiem  planu na kwotę 38.000 zł.  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta sporządzane jest według klasyfikacji budżetowej , 

natomiast sprawozdanie z realizacji gminnego programu według wcześniej przyjętych 

programów.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej, członek Komisji 

przekazała, że w programie znajdują się  zadania ujęte w planie, który przygotowuje Komisja. 

Dochody przyjmowane są do końca roku i nie zawsze Komisja jest w stanie przewidzieć jakie 

wykonanie będzie w grudniu.  

Jeżeli natomiast chodzi o to, że środki nie zostały wykorzystane w całości, to nie powinno to 

budzić niepokoju wśród radnych, gdyż one nie przepadają , lecz pozostały w tym dziale i będą 

wykorzystane przy realizacji programu na rok bieżący. 

 
Pan Marek DWÓRZNIK -  powiedział, że trzy lata temu pracowała Komisja wspólna Rady 

Miejskiej i Rady Powiatu, która wystąpiła z pewnymi wnioskami, m.in. o zakup narkotestów 

do szkół . Od tej pory minęły trzy lata, środki zostają zawsze na rok następny  i chciałbym 

zapytać -  czy zakupiono do szkół narkotesty?  Są to małe koszty, bo w granicach 20-25 zł za 

sztukę. 

 
a 

 
Pani DZIAŁAK – zwróciła uwagę na to, że jest to program rozwiązywania problemów 

alkoholowych. Można również realizować pewne zadania dotyczące narkotyków, ale jedynie 

przy okazji działań profilaktycznych dotyczących wszelkich uzależnień. Natomiast zakup 
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narkotestów do szkół mija się z celem, bo po pierwsze bez zgody rodzica szkoła nie może 

wykonywać takich testów, a po drugie – taki zakup nie mieści się w tych zadaniach. 

 

 

Pan DWÓRZNIK –  nie pytam o badanie, tylko o to czy zgodnie z wnioskiem Komisji 

zostały one zakupione ? 

 

Nie zostały zakupione, ponieważ nie z tych środków winny być kupowane – odpowiedziała 

pani DZIAŁAK.  

 
Pan DWÓZRNIK – zwrócił się z pytaniem do pani Działak – co przyczyniło się do tego, że 

nie został wykonany program ? 

 
Pani DZIAŁAK – odpowiedziała, że program został wykonany. A dalej przekazała, że tak 

jak powiedziała Przewodnicząca – środki te nie muszą być w 100% wydane w danym roku 

kalendarzowym  tylko po to, by zostały wydane. Będą więc one przeznaczone  na 

zwiększenie środków na realizację tegorocznego programu. 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej dodała, że możliwości 

ustawowe wydatkowania tych środków są bardzo ograniczone. Komisja niejednokrotnie ma 

zakusy na realizacje wielu zadań dotyczących realizacji potrzeb dzieci z rodzin dotkniętych 

chorobą alkoholową i nie zawsze jest możliwość wydatkowania ich w sposób przynoszący 

takie rozwiązania, które by Komisja uznała za stosowne.  

Komisja bardzo pilnuje  wydatków i gdy tylko są one uznawane za mało skuteczne – nie 

uzyskują akceptacji.  

Mam nadzieję- zakończyła Przewodnicząca, że dokładna analiza tego sprawozdania przez 

Komisję Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia pozwoli państwu Radnym na podjęcie 

decyzji w głosowaniu. 

 

Radny pan Wiesław NOWICKI –  rozpoczął od tego, iż  zdają sobie sprawę z faktu, że 

środki te  mogą być przeznaczone jedynie na rozwiązywanie problemów alkoholowych.  Nie 

po raz pierwszy wysłuchujemy takiego sprawozdania i nie po raz pierwszy budzi ono słuszne, 

niesłuszne ale  uzasadnione dla zgłaszających je niepokoje, związane ze sposobem 

wydatkowania środków.  Myślę – kontynuował pan Nowicki, że winniśmy przyjąć generalny 

wniosek – aby Komisja położyła większy nacisk na  wydawanie tych pieniędzy do środowisk 
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patologicznych, zagrożonych tym problemem. Jeśli bowiem przeanalizujemy wydatki, to 

chyba  zbyt  dużo  środków  idzie  na  obsługę  Komisji i  poszczególnych  działań,  które się  

w niej toczą. Natomiast niepokoi fakt, że na wypoczynek dzieci z rodzin zagrożonych nie 

wydaje się kwot wcześniej zaplanowanych. Planowano na ten cel 56.000 zł, a wydano 

zaledwie 28.000 zł . Według mnie  występuje tu nieprawidłowość  – niedawno bowiem 

słuchając sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

dowiedzieliśmy się, że nie wystarczyło środków na wypoczynek  dzieci. Myślę więc, że w tej 

sprawie winno być porozumienie z MOPS-em  i wtedy wydaje się, że tych uwag i pewnych 

dociekań będzie mniej.  

        Pieniądze faktycznie przechodzą z roku na rok i na nic innego nie można ich wydać, ale 

przy takiej biedzie jaka jest w rodzinach słabych ekonomicznie, patologicznych, czy 

zagrożonych problemem – myślę, że powinniśmy być w stanie wykorzystywać te środki, 

głównie na pomoc tym ludziom. Także prosiłbym panią Działak i Komisję, której 

przedstawiciele są na sali  - żeby planowanie wydatków i ich wykorzystanie było bardziej 

racjonalne, z pożytkiem dla osób, które tego potrzebują. 

        Kończąc wypowiedź – pan Nowicki –  wyraził ukłon pod adresem policji – ze 

sprawozdania wynikło bowiem, że jedynie policjant uczestniczy społecznie w  pracach na 

rzecz rozwiązywania tych problemów , co uznał za godne uwagi i podkreślenia.  

 
Pani Jolanta DZIAŁAK – odnosząc się do wystąpienia pana Nowickiego powiedziała, że 

każdy  chciałby  żeby  środki te były przekazywane do rodzin z problemem, ale należy 

pamiętać o tym, że  nie może to być pomoc społeczna.  

Jeżeli chodzi o uwagę dotyczącą niewykorzystania  środków zaplanowanych na wypoczynek 

dzieci i młodzieży, to przekazała, że wszystkie dzieci które miały wyjechać - wyjechały. Ale 

nie całość wypoczynku była finansowana z funduszu rozwiązywania problemów 

alkoholowych, gdyż część dzieci pojechało za pieniądze MOPS-u, który w roku ubiegłym 

posiadał środki na ten cel. Natomiast z tego co wiem – przekazała pani Działak - w tym roku   

MOPS nie ma pieniędzy na wypoczynek letni – w związku z tym więcej środków pójdzie na 

ten cel z budżetu miasta. 

 
Pan DWÓRZNIK – pytał jeszcze – jaka pomoc była udzielana ofiarom przemocy domowej ? 

a po udzieleniu odpowiedzi przez panią DZIAŁAK. 

 

        Rada 12 głosami „za”, przy 8 „wstrzymujących się” przyjęła Sprawozdanie z  Realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2002. 
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Ad pkt 12 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedkładając projekt uchwały 

w sprawie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu nieruchomościami,  przeznaczonymi 

pod działalność opiekuńczą – przekazała że w dniu 16 maja 2002 r. oddano w trwały zarząd  

na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej nieruchomość zabudowaną,  położoną przy 

ul. Jagiełły 30. W wyżej wymienionej decyzji, zgodnie z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami została ustalona opłata z tego tytułu, w wysokości 0,3 % wartości 

nieruchomości - w kwocie 944 zł. W świetle art. 84 ust. 3 pkt 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami – kontynuowała pani Skrzypek - Rada Miejska może udzielić bonifikaty 

od opłat rocznych z tytułu zarządu nieruchomościami, przeznaczonymi na działalność 

opiekuńczą. I o taką bonifikatę zwrócił się Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej – 

uzasadniając wniosek tym, że prowadzona przez nich działalność jest działalnością 

opiekuńczą, finansowaną w całości z budżetu miasta. 

W związku z czym celowe i zasadne jest zastosowanie takiej bonifikaty, i pan Burmistrz 

proponuje aby wynosiła ona do 80% od ustalonej  wartości  nieruchomości – czyli przy 

rozliczeniu byłaby to kwota 188,80 zł. Po czym pani Skrzypek poinformowała, że nie jest 

możliwe całkowite zwolnienie z opłaty (kserokopia wniosku MOPS stanowi załącznik do 

protokołu). 

 
w dyskusji : 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – w imieniu Klubu Radnych SLD wniósł o zastosowanie 

bonifikaty w wysokości do 95%  motywując wniosek tym, że w przekazanym obiekcie 

prowadzona jest również działalność statutowa miejska i takie pozorne przenoszenie środków 

nie ma uzasadnienia. 

Najbardziej racjonalne byłoby całkowite zwolnienie – ale ponieważ takiego wniosku nie 

można postawić – proponujemy aby płacili minimalne 5%. 

 
a 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta wycofał swój wniosek. 
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        i Rada podjęta 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VII/65/03 

 
wyraziła zgodę na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu nieruchomościami 

przeznaczonymi pod działalność opiekuńczą do 95%. 

 

 
 

Ad pkt 13 

 

        Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik Wydziału GK przedłożył projekt uchwały w 

sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego dwóch lokali mieszkalnych 

położonych w budynku przy Pl. Mickiewicza Nr 33 w Działdowie – przekazując m.in., że 

mimo ogłaszanych w roku ubiegłym dwóch przetargów i prowadzonych negocjacji nie udało 

się zbyć tych lokali. Lokale te, to obecnie pustostany, a budynek, który jest współwłasnością 

miasta  według ekspertyzy rzeczoznawcy budowlanego stanowi zagrożenie dla ludzi i mienia. 

Ponieważ poprzednia wycena jest już nieaktualna –  zdecydowano o przeszacowaniu lokali i 

zaproponowaniu Radzie ponowne wystawienia ich do sprzedaży w drodze przetargu.  

 
w dyskusji 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – mówiąc, że poprzednia wycena tych lokali była 

diametralnie różna od obecnej - zapytał kto tym razem dokonywał wyceny i co miało wpływ 

na ten stan. Jeśli wyceny dokonywał ten sam rzeczoznawca, a takie są podejrzenia – to tym 

bardziej powinniśmy usłyszeć, co poza brakiem chętnych do zakupu było przyczyną i 

powodem obniżenia ceny.   

 
a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odpowiedział, ze lokale wyceniał pan 

Leżuchowski. Natomiast cena ich została obniżona, ponieważ wartość nieruchomości na 

terenie miasta spada. I dlatego przy zastosowaniu metody porównawczej wyszła taka, a nie 

inna cena. 

Nadto dodał, że wycena ważna jest tylko pół roku i dlatego trzeba było dokonać ponownej 

wyceny tych lokali.  
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        Po czym Rada 15 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VII/66/03 

 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego dwóch lokali mieszkalnych 

położonych w budynku przy Pl. Mickiewicza Nr 33 w Działdowie.  

 

 

 
Ad pkt 14 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu gminy miasta Działdowo : 

 
Radny pan Zdzisław BERA  - sygnalizował sprawę zameldowanych w lokalach 

komunalnych, a nie mieszkających w nich osób – przekazując, że na terenie osiedla Nr 7 jest 

ok. 9 mieszkań, które po 5, 6 lat są niezamieszkałe, niektóre nieopalane, a lokatorzy pracujący 

w innych miastach - pojawiają się w nich sporadycznie. Mieszkania te niszczeją i chciałbym 

aby władze miasta zajęły się tym tematem, należałoby więc to sprawdzić i podjąć działania, 

bo są u nas ludzie, którzy potrzebują mieszkań.   

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej odnosząc się do 

wypowiedzi pana Bery – uznała, że na pewno nikt z radnych jak również burmistrzowie nie 

mają wątpliwości, że w naszym mieście jest dużo osób oczekujących na mieszkania.  

Myślę, że  bliższe informacje dotyczące poszczególnych lokali pomogłyby władzom miasta w 

ustaleniu, czy faktycznie w danym lokalu istnieje prawo do najmu, czy też to prawo już 

wygasło.  

Tak więc uważam, że nie byłoby w tym nic złego, gdyby  zarząd osiedla przekazał władzom 

miasta informację o takich lokalach wraz z dokładnym adresem, co pozwoliłoby na łatwiejsze 

sprawdzenie.   

 

        Po czym podjętą 17 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VII/67/03 
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Rada uchwaliła zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy miasta Działdowo. 

 

 

Ad pkt 15 

 

        Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor d/s ZKiS przedłożył projekt uchwały zmieniający 

uchwałę Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

realizacji zadania z zakresu promocji gminy  - w zakresie zmiany w § 3 terminu przekazania 

środków z 30 kwietnia 2003 r. na 30 czerwca 2003r.. Powyższą zmianę pan Cichosz 

uzasadniał tym, że pierwotnie wyznaczony przez Urząd Komitetu Integracji Europejskiej 

termin rozstrzygnięcia konkursu, na przyjęcie projektów w zakresie przedsięwzięć 

edukacyjnych programu „Teraz Integracja”  został przesunięty z 4 kwietnia  na przełom 

kwiecień-maj. Nie wiemy – kontynuował pan Cichosz – czy nasz program zostanie przyjęty 

do realizacji – ale gdyby tak się stało, to wówczas wcześniej podjęta uchwała nie mogłaby 

być wykonana. W związku z czym zachodzi potrzeba przedłużenia tego terminu.  

 
w dyskusji 

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – odnosząc się do proponowanej zmiany  – pytał czy 30 

czerwca nie jest terminem zbyt odległym. Z tego  co się wiem – mówił pan Karpiński -  to 

środki z tego funduszu miały być przeznaczone na propagandę idei referendum w sprawie 

przystąpienia Polski do Unii Europejskiej, a wiemy że referendum odbędzie się w dniach 7 i 8 

czerwca. 

 
Pan CICHOSZ – wyjaśniał, że nie wiadomo z jakich powodów Urząd Komitetu Integracji 

Europejskiej przesunął termin rozstrzygnięcia konkursu na przyjęcie programów. Faktem jest, 

że terminy realizacji niektórych zadań, ujętych   w naszym programie  już minęły – ale  nie 

mamy na to żadnego wpływu. Gdyby program nasz został przyjęty, to będzie niewiele czasu 

na jego realizację – ale bez wprowadzenia zmiany – w przypadku przyjęcia programu -  

uchwała nie mogłaby zostać wykonana.  

 

a 
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Radny pan Józef SPYCHALSKI – zwrócił się o przyjęcie proponowanej zmiany terminu 

przekazania środków własnych na realizację programu – mówiąc min., że jest to termin 

bezpieczny. Nadto dodał, że   w przypadku nie wykorzystania tych środków,  wrócą  one do 

odpowiednich samorządów.  

 

        Po czym Rada 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr VII/68/03 

 
zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

realizacji zadania z zakresu promocji gminy. 

 

 

 

Ad pkt 16 

 

        Przychylając się do wniosku Burmistrza Miasta o utworzenie obwodu głosowania 

(wniosek ten stanowi załącznik do protokołu) – Rada podjęta 19 głosami „za”, tj. 

jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr VII/69/03 

 
utworzyła obwód głosowania w Areszcie Śledczym w Działdowie dla przeprowadzenia 

głosowania w referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 8 czerwca 2003r.  

 

 

Ad pkt 17 

 

        W punkcie tym : 

 

Radny pan Wiesław NOWICKI – w związku ze zdjęciem z porządku dziennego sesji 

punktu dotyczącego sprzedaży starej części zamku – zwrócił się do Przewodniczącej o 

zorganizowanie dla radnych „wycieczki” w celu  obejrzenie starej, a przy okazji nowej, 

odrestaurowanej części zamku.   
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Pan Henryk JABOŃSKI – radny poinformował, że z takim samym wnioskiem wystąpiła 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  

 
a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

 
- poinformowała, że o ile nic się nie zmieni, to następna sesja odbędzie się w dniu 29 

maja. Rozpocznie się ona od wizyty radnych na zamku, po czym będzie  

kontynuowana w Centrum Kształcenia Ustawicznego, gdzie Rada wysłucha między 

innym sprawozdania z pobytu w Bałtyckim Centrum Studiów w Ełku,  

 
- przypomniała radnym o obowiązku złożenia  do dnia 30 kwietnia oświadczeń o stanie 

majątkowym, 

 
- w imieniu Burmistrza i własnym zaprosiła uczestników sesji na uroczystości z okazji 

Święta 3 Maja. 

  

 

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła VII sesję Rady 

Miejskiej w Działdowie. 

 

                                                                                        Wiceprzewodniczący Rady 

                                                                                               Michał STRUZIK 

 

Protokołowała                                                                   Przewodnicząca Rady 
                                                                                                                
G.Nadratowska                                                                Teresa BARTKOWSKA 

 

 

 

 


